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P R O T O K Ó Ł Nr XXIII/2012 

z obrad XXIII, Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 12 września 2012 roku. 

w Sali Konferencyjnej Ośrodka Sportu i Rekreacji 

 w Blachowni przy ul. Sportowej 1 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
00

. 

Przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni – Henryk Kania 

 

W obradach uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100 % ustawowego składu Rady. 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni, 

Skarbnik Gminy, 

Radca Prawny, 

Dyrektor Biblioteki, 

Dyrektora MDK 

Kierownicy Referatów, 

Kierownik ZMK, 

Sołtysi, 

Mieszkańcy, 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

5. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

6. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

7. Interpelacja Radnej Bożeny Forma. 

8. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

9. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

10. Interpelacja Radnego Marka Kułakowskiego. 

11. Interpelacja Radnego Jerzego Zdunka. 

12. Interpelacja Radnej Edyty Mandryk. 

13. Opinie Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 

Rolnictwa – 5. 

14. Opinia Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i 

Integracji Europejskiej -8. 

15. Opinia Komisji Rewizyjnej – 3. 

6. Uchwałę Nr 133/XXIII/2012 w sprawie realizacji projektu p.t. „DOBRY START – LEPSZA 

PRZYSZŁOŚĆ” Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji 

w regionie. 

7. Uchwałę Nr 134/XXIII/2012 w sprawie powierzania przez Gminę Blachownia Gminie 

Częstochowa realizację zadań własnych w zakresie edukacji publicznej. 

8. Uchwałę Nr 135/XXIII/2012 zmieniającej uchwałę Nr 123/XXI/2012 z dnia 30 maja 2012 r. 

w sprawie udzielania pomocy finansowej Powiatowi Częstochowskiemu. 

9. Uchwałę Nr 136/XXIII/2012 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w 

Gminie Blachownia oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

10. Uchwałę Nr 137/XXIII/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

11. Uchwałę Nr 138/XXIII/2012 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2012. 

12. Uchwałę Nr 139/XXIII/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 
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13. Stanowisko Nr 10/XXIII/2012 w sprawie poparcia obywatelskiego projektu ustawy o zmianie 

ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego 

16. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołów z sesji Nr XXII. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie realizacji projektu p.t. „DOBRY START – LEPSZA 

PRZYSZŁOŚĆ” Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powierzania przez Gminę Blachownia Gminie Częstochowa 

realizację zadań własnych w zakresie edukacji publicznej. 

9. Podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Nr 123/XXI/2012 z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie 

udzielania pomocy finansowej Powiatowi Częstochowskiemu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Blachownia 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na 

rok 2012. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012. 

14. Interpelacje i wnioski radnych. 

15. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad. 

Ad pkt. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Henryk Kania otwierając obrady Sesji przywitał Radnych,  

P. Burmistrz, Kierowników Referatów, Dyrektorów, Sołtysów i wszystkich przybyłych gości.  

 

Ad pkt. 2. 

Porządek obrad został przyjęty bez zmian. 

 

Ad pkt. 3. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy wnioskował o usprawiedliwienie 

nieobecności na posiedzeniu Komisji w dniu 2 sierpnia 2012 roku Radnej Bożeny Forma ( z powodu 

przebywania na urlopie), Radnego Macieja Ryś (z powodu spraw zawodowych), oraz na posiedzeniu 

Komisji w dniu 11 września 2012 roku Radnego Macieja Ryś (z powodu spraw zawodowych). 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Ryś wnioskował o usprawiedliwienie nieobecności 

Radnego Jerzego Zdunka (z powodu kłopotów zdrowotnych) 

Usprawiedliwienie nieobecności Radnych zostało poddane pod głosowanie.  

Usprawiedliwiono Radnych jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych. 
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Ad pkt. 4. 

Radna Małgorzata Sukiennik poinformowała, że zapoznała się z protokołem XXII Sesji Rady 

Miejskiej w Blachowni z dnia 22 czerwca 2012 roku i stwierdziła, że protokół rzetelnie odzwierciedla 

przebieg obrad prosiła o jego przyjęcie. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 5. 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

 Radny Maciej Ryś 

 Radna Wiesława Gmyrek. 

 Radny Krzysztof Imiołek. 

Radni wyrazili zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków. 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachowni – Anetta Ujma poinformowała, że w okresie międzysesyjnym od 22 czerwca 

2012 do 12 września 2012 roku wykonano następujące zadania: 

 

1. Wszczęto 3 postępowania w sprawie podziałów i rozgraniczenia nieruchomości.  

2. Wydano 7 decyzji zatwierdzających podział nieruchomości. 

3. Przygotowano i przekazano rzeczoznawcy majątkowemu dokumentację 52 mieszkań, tj. rzuty 

lokali, wypisy z ewidencji gruntów, księgi wieczyste, w celu sporządzenia operatów 

szacunkowych. 

4. Otrzymano 15 operatów szacunkowych lokali mieszkalnych i poproszono głównych 

najemców o zapoznanie się ze sporządzoną wyceną. 

5. Przygotowano dokumentację i wystąpiono z 4 wnioskami do Wojewody Śląskiego o przejęcie 

na mienie Gminy 12 działek o łącznej pow. 2,8248 ha, położonych w Trzepizurach, 

Blachowni i Starej Gorzelni. 

6. Wystąpiono do Starostwa Powiatowego w Częstochowie o uregulowanie stanu prawnego 13 

działek położonych w Blachowni, Cisiu, Wyrazowie, Łojkach, Ostrowach, Ottonowie i Gaci.  

7. Przygotowywano dokumentację o przejęcie na rzecz Gminy 10 działek położonych w Brzózce 

i 1 działki w Malicach. 

8. Ogłoszono i przeprowadzono w dniu 30 sierpnia br., przetarg na lokal mieszkalny nr 12 przy  

ul. Bankowej 10 w Blachowni. Przetarg zakończył się wynikiem negatywnym ( nie wpłacono 

wadium).  

9. Wydano 55 decyzji o przyznaniu dodatku mieszkaniowego dla najemców lokali komunalnych 

i właścicieli mieszkań komunalnych (41 decyzji), oraz najemców i właścicieli mieszkań 

spółdzielczych (14 decyzji). 

10. Skompletowano 48 wniosków do przekazania urbaniście celem opracowania projektów 

decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu. 

11. Wydano 7 opinii dotyczących budowy przydomowych oczyszczalni ścieków.  

12. Przeprowadzono sześć kontroli w budynkach mieszkalnym osób, które ubiegają się 

o przyznanie dofinansowana do modernizacji systemów grzewczych i montażu kolektorów 

słonecznych. Spełnione zostały warunki określone w regulaminie dofinansowania. 

Sporządzono umowy dofinasowania. 

13. W związku z pismem Powiatowego Zarządu Dróg w Częstochowie i mieszkańców, 

dotyczącym ograniczenia widoczności przy wyjeździe na ul. Sienkiewicza zobowiązano 

wspólnoty do usunięcia drzew i krzewów, które posadziły bez zgody na działkach 

stanowiących własność gminy Blachownia. 
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14. Wydano decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na 

handlu materiałami sypkimi tj. kruszywo ozdobne ogrodowe, drogowe, budowlane oraz 

składzie materiałów opałowych- węgiel, miał.  

15. Wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla 

przedsięwzięcia polegającego na zbieraniu odpadów w „GROCH-METAL” 

 w Blachowni przy ul. Sienkiewicza. 

16. Podjęto działania zmierzające do wyjaśnienia, kto i kiedy zanieczyszcza wody rzeki 

Stradomka. (wystosowano pisma z prośbą o przesłanie informacji dotyczących kontroli 

oczyszczalni ścieków Herby). 

17. Ustawiono na terenie centrum Blachowni 8 sztuk nowych ławek parkowych. (ul. Sportowa, 

Cmentarna i ul. Sienkiewicza). 

18. Ustawiona w Łojkach dwa znaki „zakaz wysypywania śmieci”, z których jeden został 

skradziony. Umorzono przez Policję postępowanie w przedmiotowej sprawie. 

19. Wystosowano pisma do właścicieli obiektów handlowych przy zalewie dotyczące prośby 

 o uporządkowanie terenu. 

20. Wszczęto postępowanie dotyczące uporządkowania terenu nieruchomości po starym szpitalu 

gruźliczym położonej w Ostrowach, sprawę skierowano również do Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego. 

21. Zobowiązano PKP do uporządkowania terenu dworca. 

22. Poczyniono przygotowania do akcji „Sprzątanie Świata”. 

23. Opróżniono siedmiokrotnie pojemniki do selektywnej zbiórki odpadów.  

24. Umieszczono w schronisku dla zwierząt cztery bezpańskie psy. 

25. Zebrano siedem sztuk padliny.  

26. Przeprowadzono zbiórkę elektro śmieci. (zebrano 0,58 t). 

27. Wydano 10 decyzji na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych, 

28. Wydano 6 decyzji na zjazd z posesji na gminne drogi publiczne. 

29. Wydano 8 decyzje na umieszczenie urządzeń w pasie drogowym. 

30. Został zakończony remont ulicy Prostej w Wyrazowie.  

31. Został zakończony remont ul. Łąkowej w Wyrazowie.  

32. W dniu 09 lipca został zakończony remont u. 1 Maja, ul. Młyńska i Wierzbowa.  

33. Został zakończony remont chodników przy ul. Sportowej, Bankowej, parkingu przy Placu 

Konstytucji oraz drogi prowadzącej do cmentarza przy ulicy Cmentarnej w Blachowni.  

34. Został zakończony remont ul. Leśnej, ul. Wspólnej w Blachowni. 

35. Został zakończony remont ul. Bema w Blachowni w tym łącznik Bema/Kopernika. 

36. Zakończony został remont ul. Olchowej. 

37. Został zakończony remont ul. Bukowej.  

38. Został zakończony remont ul. Klonowej. 

39. Wykonany został łącznik ul. Żeromskiego do Przedszkola.  

40.  Została podpisana umowa z Firmą ELKOR na wykonanie zadania pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w dzielnicy Ostrowy w rejonie ul. Partyzantów, C. Skłodowskiej, Handlowej, 

Księżycowej. W dniu 21.08.2012 r. został przekazany plac budowy. Termin zakończenia 

30.11.2012 r. 

41. W Wyrazowie został urządzony plac zabaw. 

42. W Przedszkolu w Łojkach zostało zamontowane urządzenie na placu zabaw oraz naprawione 

zostało oświetlenie wokół budynku Przedszkola  

43. Wykonana została ocena stanu technicznego Strażnicy budynku OSP w Blachowni. 

44. Został wykonany przepust przy blokach w Łojkach. 

45. Uzyskano dotację na remont ul. Wiśniowej w Blachowni. 

46. Wystąpiono z pismem do Wojewody Śląskiego z prośba o przyspieszenie postępowania 

w sprawie regulacji pasa drogowego, budowy chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej 494 

w miejscowości Nowa Gorzelnia, gmina Blachownia. 

47. Dokonano 21 nowych wpisów do ewidencji działalności gospodarczej. 

48. Wykreślono z ewidencji działalności gospodarczej 14 podmiotów. 
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49. Dokonano 19 wpisów informacji o zawieszeniu wykonywania działalności gospodarczej.   

50. Dokonano 15 wpisów informacji o wznowieniu wykonywania działalności gospodarczej. 

51. Prowadzone prace porządkowe w Archiwum Zakładowym Urzędu Miejskiego w Blachowni 

(segregacja dokumentów, systematyzacja dokumentacji w obrębie zespołu, wydzielanie 

materiałów archiwalnych, opisywanie nowych regałów, układanie akt itd.)  

52. Zebrano i przesłano dane do sprawozdania dot. programów zdrowotnych zrealizowanych w 

2011 r. przez jednostki z terenu Gminy Blachowni - dla Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w 

Katowicach. 

53. Dokonano 39 wymeldowań z pobytu stałego, 60 zameldowań na pobyt stały. 

54. Zarejestrowano 25 urodzeń, 49 zgonów i 45 związków małżeńskich. 

55. Przygotowano zbiórkę odpadów wielkogabarytowych w dniach od 8 do 10 październiku br.. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma przedstawiła Panią Maurę Jochymczak Dyrektora Miejskiego 

Domu Kultury w Blachowni, która została wyłoniona na stanowisko na podstawie postepowania 

konkursowego. 

Ponadto poinformowała, że została podpisana umowa z kapelmistrzem Panem Piotrem Janikiem, 

który będzie tworzył młodzieżową orkiestrę dętą w MDK. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że w poniedziałek (10.09.2012 r.) Komisja 

Sportu i Rekreacji Sejmiku Województwa Śląskiego odbyła wizytację Hali Sportowej i „Orlika”. 

Obiektów, na które Gmina otrzymała dofinansowanie. Komisja wysoko oceniła w/w obiekty 

oraz wykorzystanie środków z budżetu województwa.  

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma złożyła podziękowania za pomoc w organizacji, udział 

i wsparcie „Przełajowej Ósemki”. Imprezy, która promuje Gminę i jest wysoko oceniana przez ludzi 

z zewnątrz oraz mieszkańców.  

 

Ad pkt. 7 Interpelacje: 

Radna Bożena Forma – złożyła interpelację w sprawie: 

1. Wykorytowania i utwardzenia ulicy Gwiezdnej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Montażu oświetlenia ulicznego na ul. Małej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Remontu ulicy Krętej (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

4. Nawierzchni asfaltowej łącznika - ulicy Wspólnej 5 (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelację w sprawie: 

1. Wyróżnienia dwóch mieszkańców Blachowni P. Martyny Klekot i P. Krzysztofa Borowskiego 

za promowanie Blachowni na imprezach sportowych (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

2. Podjęcia stanowiska przez Radę Miejską w Blachowni w sprawie szpitala w Blachowni 

(interpelacja w załączeniu do protokołu). 

3. Podjęcia stanowiska przez Radę Miejską w Blachowni w sprawie uruchomienia kontraktu 

na badania tomograficzne (interpelacja w załączeniu do protokołu). 

Ponadto zapytał: 

- Czy do Biura Rady wpływają zaproszenia dla Radnych na Gminne imprezy 

i uroczystości? Jeżeli tak to, co Radny powinien zrobić żeby otrzymać takie zaproszenie, 

taką informację? 

- Kto jest autorem artykułu prezentującego dokonania byłych Naczelników i Burmistrzów 

Blachowni w „Wiadomościach z Ratusza” wydanych z okazji nadania praw miejskich 

Blachowni? 
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- Czy rzeczoznawca majątkowy, który dokonuje wyceny mieszkań komunalnych nie 

powinien okazywać się upoważnieniem z Urzędu? 

 

Radny Krzysztof Imiołek złożył interpelacje w sprawie: 

1. Podania w „Wiadomościach z Ratusza” informacji o wysokości diet radnych, ponieważ krążą 

po Blachowni bulwersujące informacje, że radni pobierają diety w wysokości 2,5 tyś. zł. 

2. Obciążenia właściciela gruntu przyległego do ul. Sienkiewicza (na wysokości zbiornika 

wodnego) kosztami usługi za uprzątnięcie terenu, aby w przyszłości wiedział, że należy to do 

jego obowiązków. 

3. Zabudowania koszy na śmieci w miejscach obok ławek szczególnie przy ulicach, ponieważ 

brak zabudowy powoduje duże zaśmiecenie terenu.  

Zwiększenia ilości worków foliowych na śmieci wzdłuż alejek spacerowych oraz zwiększenie 

częstotliwości i systematyczności ich zbierania. 

4. Podjęcia doraźnych działań w celu utrzymania zieleni na terenie Gminy: 

- Ogólnego przeglądu drzewostanu, krzewów. 

- Opracowania harmonogramu prac pielęgnacyjnych.  

- Wycięcia uschniętych drzew, gałęzi, chaszczy, kształtowania koron drzew.   

- Systematycznego koszenia traw. 

- Zaproponował objęcie kontrolą terenów: po południowej stronie zalewu, terenów po 

zachodniej stronie ul. Sienkiewicza, Ul. Cmentarnej oraz terenów po północnej części 

zbiornika.   

- Wnioskował, aby w zespołach kontrolnych uczestniczyli radni i o podjęcie w tym 

temacie stosownych decyzji. 

 

5. Ujęcia w budżecie na 2013 rok budowy oświetlenia ulicznego w ulicy Miodowej, jako zadnia 

finansowego ze środków inwestycyjnych.  

6. Odprowadzenia wód opadowych w rejonie ogródków działkowych oraz ulicy Miodowej, które 

powodują rozlewiska wody. Prosił o rozważenie możliwości realizacji wniosku w 2013 roku. 

Zaproponował nawiązanie do istniejącego odwodnienia boiska „Orlik” lub kanału burzowego 

przed sklepem „biedronki”. 

Radny Jerzy Zdunek złożył interpelacje w sprawie odśnieżenia odcinka drogi pomiędzy 

ul. Nadrzeczną a ul. Cisiańską ( interpelacja w załączeniu do protokołu). 

 

Radna Edyta Mandryk złożyła interpelacje ( interpelacja w załączeniu do protokołu) między innymi 

w sprawie: kosztów odpadów komunalnych, rozliczenia odbioru nieczystości, finansowania budowy 

miejsc składowania nieczystości, pęknięć asfaltu na ul. Cmentarnej, zamontowania lamp oświetlenia 

na ul. Miodowej, rozliczenia imprez organizowanych w ramach promocji gminy, reklamy 

„Przełajowej Ósemki”, przycięcia trawy wzdłuż alejek spacerowych, górki do zjeżdżania na sankach, 

kalendarium imprez, dewastacji armatury na terenie hali, darmowego korzystania z hali sportowej, 

unieważnienia uchwały 106/XVIII/2012 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt.  

Zaproponowała, żeby przy podejmowaniu następnej uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt zastanowić się nad tym jak 

określić różnice pomiędzy bezpańskimi psami a psami stanowiącymi czyjąś własność.  
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Ponadto zapytała jak została rozwiązana sprawa hotelu dla zwierząt i schroniska? Czy jest jakaś inna 

uchwała, która reguluje te sprawy? 

W związku z zobowiązaniem mieszkańców Wspólnoty do wycięcia drzew przy wjeździe na 

ul. Sienkiewicza zapytała czy Gmina może pomóc w tej sprawie mieszkańcom? Czy jest jakieś inne 

wyjście z tej sytuacji? 

Radny Jacek Chudy złożył podziękowanie dla całego zespołu organizacyjnego, mieszkańcom, 

pracownikom Urzędu, Miejskiemu Domu Kultury w Blachowni, Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 

w Blachowni, Menagerowi Hali Widowiskowo Sportowej w Blachowni i wszystkim osobom 

zaangażowanym w organizację „Przełajowej Ósemki”, które ułatwiły prawidłową logistykę tak 

dużego przedsięwzięcia masowego. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania złożył interpelacje w sprawie zorganizowania w dniu 

Wszystkich Świętych ruchu jednokierunkowego na ulicy Cmentarnej gdyż w tym dniu stojące auta 

blokują dwa pasy ruchu powoduje to duże utrudnienie. Zaproponował, zamknięcie wjazdu na ulicę 

Cmentarną od ul. 1 Maja. 

 

Ad pkt 8. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię w sprawie 

podjęcia uchwały dotyczącej realizacji projektu p.t. „DOBRY START – LEPSZA PRZYSZŁOŚĆ” 

Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji (opinia w załączeniu do protokołu) 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 133/XXIII/2012 w sprawie realizacji projektu p.t. „DOBRY START – LEPSZA 

PRZYSZŁOŚĆ” Priorytet IX – Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionie została podjęta 

jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt 9. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię w sprawie 

powierzania przez Gminę Blachownia Gminie Częstochowa realizację zadań własnych w zakresie 

edukacji publicznej (opinia w załączeniu do protokołu) 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 134/XXIII/2012 w sprawie powierzania przez Gminę Blachownia Gminie Częstochowa 

realizację zadań własnych w zakresie edukacji publicznej została podjęta jednogłośnie – 15 głosów 

„za”. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

 

Ad pkt. 10.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 123/XXI/2012 z dnia 30 maja 2012 r. w sprawie udzielania pomocy 

finansowej Powiatowi Częstochowskiemu (opinia w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  
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Burmistrz Blachowni Anetta Ujma zgłosiła, że w projekcie uchwały brakuje § 3 o treści „Uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia”. 

Przewodniczący Rady Henryk Kania po wprowadzeniu poprawki do projektu poprzez dodanie § 3 

o treści „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia” poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała Nr 135/XXIII/2012 zmieniającej uchwałę Nr 123/XXI/2012 z dnia 30 maja 2012 r. 

w sprawie udzielania pomocy finansowej Powiatowi Częstochowskiemu została podjęta jednogłośnie 

– 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt. 11. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię 

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 

do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Blachownia oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania (opinia w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 136/XXIII/2012 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie w Gminie Blachownia 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania została podjęta jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt. 12. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię w sprawie zaciągnięcia 

kredytu przez gminę Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię 

w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Ryś przedstawił pozytywną opinię 

w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radna Edyta Mandryk zadała pytania:, jaka część kredytu zostanie przeznaczona na spłatę kredytu, 

jaka na wydatki bieżące? Co to są wydatki bieżące? Dlaczego gmina zaciąga tak wysoki kredyt skoro 

część inwestycji została wycofana? Czy ten kredyt jest konieczny? Jaki będzie koszt kredytu, (jakie 

oprocentowanie kredytu)? 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska wyjaśniła, że przedmiotowy kredyt został uwzględniony 

w uchwale budżetowej na rok 2012.  

Należy zaciągnąć kredyt aby nie zostać na koniec roku z zobowiązaniami wymagalnymi. Jest to 

zgodnie z planem (z budżetem, który został uchwalony).  

Najprawdopodobniej nie zostaną wykonane dochody z podatków od osób fizycznych około 1 mln. zł., 

których szacunku dokonuje Ministerstwo Finansów. 

Podobna przedstawia się sytuacja z podatkiem od osób prawnych. Majątek Zakładu Elektro 

Metalurgicznego został sprzedany i nie można przewidzieć, jaka kwota przy podziale środków 

zostanie przekazana Gminie. Wpływ na dochody, które się zmniejszają ma również kryzys.  

W celu sfinansowania wydatków musimy być zaciągnięty kredyt.  



 

9  

Kredyt jest przeznaczony (zgodnie z uchwałą) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań 

kredytów i pożyczek. Spłata kredytu jest wydatkiem bieżącym. 

Oprocentowanie kredytu będzie uzależnione od wyników przetargu. Najprawdopodobniej około 8%. 

Radna Edyta Mandryk zapytała czy wówczas całkowity koszt kredytu będzie wynosił milion 

złotych.  

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska odpowiedziała, że około 400 tyś. zł w zależności od tego jak 

będzie rozłożony w czasie.  

Kredyt zostaje rozłożony w czasie, ponieważ muszą być zachowane wskaźniki zgodnie 

z ustawą o finansach publicznych. W przeciwnym wypadku Regionalna Izba Obrachunkowa nie wyda 

pozytywnej opinii, co do przyjęcia budżetu na lata przyszłe.  

 

Uchwała Nr 137/XXIII/2012 w sprawie zaciągnięcia kredytu przez gminę Blachownia. 

została podjęta większością głosów w stosunku 12 głosów „za”, „wstrzymuję się” 3 głosy, „przeciw” 

0 głosów. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt. 13. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na rok 2012  

  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na rok 2012  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Ryś przedstawił pozytywną opinię w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Blachownia na rok 2012  

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Krzysztof Imiołek, który zadał pytania: 

1. W sprawie budowy remizy OSP: 

- jaki jest powód zwiększenia łącznych nakładów finansowych o kwotę 1 mln. zł w bieżącym 

roku, jeżeli zaplanowane środki w wysokości 2 mln. nie zostaną zrealizowane w br., a termin 

realizacji inwestycji obejmuje lata 2011-2014? 

- czy kwota 3 mln. zł stanowi środki własne, czy udział w niej mają środki zewnętrzne? 

- jaka jest wartość kosztorysowa zadania? 

- czy gmina bez udziału środków zewnętrznych jest w stanie zrealizować w/w zadanie przy 

wysokim zadłużeniu? 

2. Dlaczego w 2014 roku nie przewiduje się pozyskiwania środków finansowych z Unii 

Europejskiej? Uważa, że Gmina powinna pozyskiwać środki tak jak czyni to kultura i oświata. 

Jest za przygotowaniem odpowiednich projektów, wniosków o pozyskanie środków unijnych, 

szczególnie na zagospodarowanie terenów wokół zbiornika wodnego, lasu komunalnego na cele 

rekreacyjne lub inne. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma wyjaśniła, że został wykonany projekt strażnicy OSP, kosztorys 

określił wyższą kwotę niż planowane środki w budżecie. Będziemy występować o środki zewnętrzne 

na budowę Strażnicy do „Zielonego Wierzchołka”, ponieważ jest to duży wydatek dla gminy.  

W sprawie pozyskiwania środków odpowiedziała, że gmina pozyskuje środki zewnętrzne. 

Wyjaśniła, że dużo łatwiej jest pozyskać środki na kulturę i oświatę, ponieważ są to tak zwane „środki 

miękkie”. Na programy inwestycyjne ogłaszane są konkursy, w których można brać udział. Gmina 

stara się przystępować do konkursów, ale nie na wszystkie realizowane zadania są w danym 
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momencie ogłaszane konkursy.  

Ponadto poinformowała, że pozyskaliśmy środki 890 tyś. zł z programu operacyjnego (fundusze 

wiejskie) na do finansowanie ryneczku, są to fundusze unijne.  

Radny Krzysztof Imiołek uważa, że środki unijne, o które wnioskujemy powinny być ujęte w WPF. 

Skarbnik Gminy Elżbieta Wolska wyjaśniła, że jeżeli nie mamy gwarancji, że otrzyma środki 

nie można ich ująć w WPF. 

Radny Marek Kułakowski zapytał jak Pani Burmistrz ocenia możliwość ściągnięcia środków 

z „Zielonego Wierzchołka” na budowę strażnicy? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że gmina będzie się starać o pozyskanie 

środków. Poinformuje, jeżeli środki zostaną pozyskane. 

 

Uchwała Nr 138/XXIII/2012 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2012 została podjęta większością głosów w stosunku 14 głosów „za”, „wstrzymuję 

się” 1 głosy, „przeciw” 0 głosów. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt. 14. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Jerzy Zdunek przedstawił pozytywną opinię w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2012  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji 

Gminy i Integracji Europejskiej Radny Jacek Chudy przedstawił pozytywną opinię w sprawie 

zmian w budżecie gminy na rok 2012  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Maciej Ryś przedstawił pozytywną opinię w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2012  

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt uchwały.  

 

Uchwała Nr 139/XXIII/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2012 została podjęta 

większością głosów w stosunku 14 głosów „za”, „wstrzymuję się” 1 głosy, „przeciw” 0 głosów. 

Na sali obecnych 15radnych.  

 

Ad pkt. 15. 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że złożone interpelacje w większości dotyczą 

spraw związanych z budżetem i będą brane pod uwagę przy konstruowaniu budżetu na rok 2013. 

 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma udzieliła odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych: 

 

Radnej Bożenie Forma odpowiedziała, że złożone interpelacje traktuje, jako wnioski do budżetu 

i zostaną wzięte pod uwagę przy jego konstruowaniu. 

Radna Bożena Forma zapytała czy będzie zrealizowane oświetlenie w ul. Małej, ponieważ jest 

wykonany projekt? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma odpowiedziała, że na ten cel muszą być środki finansowe. 

W pierwszej kolejności realizowane są zadania, na które uzyskaliśmy środki z zewnątrz. Jeżeli środki 

w budżecie pozwolą na realizacje dalszych działań zadania zapisane w budżecie będą realizowane. 

Radna Bożena Forma zapytała czy jest możliwość wykonania łącznika ul. Wspólnej 5 przy okazji 

remontu ul. Wiśniowej? 

Burmistrz Blachowni Anetta Ujma poinformowała, że środki na ul. Wiśniowa są środkami 

pozabudżetowymi. Zadania nieujęte w budżecie nie mogą być zrealizowane, ponieważ nie ma na nie 

środków. Potrzeb jest bardzo dużo, wiele rzeczy, wiele dróg powinno być wykonanych, ale 
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w budżecie nie ma środków. Realizacja wszystkich wniosków, które wpływają do budżetu jest nie 

możliwa, ponieważ nie wystarcza na wszystko pieniędzy. 

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

1. Wyróżnienia dwóch mieszkańców Blachowni P. Martyny Klekot i P. Krzysztofa Borowskiego 

za promowanie Blachowni na imprezach sportowych odpowiedziała, że sportowcy są 

wyróżniani przy różnych okazjach, przy różnego rodzaju świętach. Natomiast gratyfikacji 

finansowych z tego tytułu nie ma i nie przewiduje się.  

Pan Borowski został wyróżniony, ma duże zasługi jego postawa zostaje zawsze podkreślana. 

Pani Klekot została wyróżniona na „Przełajowej Ósemce”. 

 

2. Uruchomienia kontraktu na badania tomograficzne wyjaśniła, że usługi medyczne są 

kontraktowane na podstawie wniosków składanych do konkursu przez podmioty medyczne. 

Konkursy oceniane są bardzo rygorystycznie. Gmina nie ma wpływu na rozstrzygnięcia 

konkursów i nie może występować w tej kwestii. Jedynie podmioty medyczne mogą ubiegać 

się o kontrakty. 

 

3. Artykułu prezentującego dokonania byłych Naczelników i Burmistrzów Blachowni 

w „Wiadomościach z Ratusza” odpowiedziała, że autorem artykułu może być redakcja 

lub osoba, która podaje swoje dane tylko do wiadomości redakcji. 

 

4. Okazywania przez rzeczoznawcę majątkowego upoważnienia Urzędu do wyceny mieszkań 

poinformowała, że pracownicy Urzędu będą się kontaktować z mieszkańcami, którzy złożyli 

wniosek o wykup mieszkania i informować o terminie wizyty rzeczoznawcy.  

 

Radnemu Krzysztofowi Imiołkowi w sprawie: 

 

1. Informacji o wysokości diet radnych odpowiedziała, że w „Wiadomościach z Ratusza” 

mieszkańcy byli informowani o wysokości diet radnych i nie widzi powodu ponownego 

zamieszczania tej informacji.  

2. Obciążenia właściciela gruntu przyległego do ul. Sienkiewicza kosztami usługi za uprzątnięcie 

terenu wyjaśniła, że w tej sprawie wielokrotnie zwracano się do właściciela o uprzątniecie 

terenu i nigdy nie zostało to zrealizowane. Stąd też podjęto decyzje o uprzątnięciu terenu, 

ponieważ zagrażało to bezpieczeństwu ruchu. 

3. Koszy na śmieci w miejscach obok ławek poinformowała, że będą sukcesywnie ustawiane. 

4. Utrzymania zieleni na terenie Gminy odpowiedziała, że na te zadnia mamy ograniczoną ilość 

środków. Staramy się, aby te zadania były jak najtaniej wykonane. 

5. Powołania zespołów kontrolnych poinformowała, że radni nie mogą wchodzić w skład 

zespołów kontrolnych, ponieważ nie są to zadania rady. Ustawodawca dokładnie określił, 

jakie zadania ma rada a jakie urzędnicy. 

6. Ujęcia w budżecie na 2013 rok budowy oświetlenia ulicznego w ulicy Miodowej, jako zadnia 

finansowego ze środków inwestycyjnych poinformowała, że wniosek zostanie wzięty pod 

uwagę przy konstruowaniu budżetu. 

7. Odprowadzenia wód opadowych w rejonie ogródków działkowych oraz ulicy Miodowej 

poinformowała, że wniosek będzie wzięty pod uwagę przy konstruowaniu budżetu.  

Radnemu Jerzemu Zdunkowi w sprawie odśnieżenia odcinka drogi pomiędzy ul. Nadrzeczną a ul. 

Cisiańską wyjaśniła, że w ubiegłym roku były duże problemy z Firmą, która odśnieżała gminę. W tym 
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roku odcinek ten będzie wzięty pod uwagą, ponieważ jest to jedyne miejsce, w którym dzieci 

w drodze do szkoły mogą dojść do przystanku. 

 

Radnej Edycie Mandryk w sprawie: 

1. Nieprzygotowania uchwał dotyczących wywozu nieczystości. Wyjaśniła, że prace w tej 

sprawie w referacie cały czas trwają. Uchwały nie mogły być wcześniej przygotowane, 

ponieważ przez Sejmik Województwa Śląskiego nie był podjęty wojewódzki plan gospodarki 

odpadami, który jest podstawą do przygotowania uchwał. Na następna sesje będą 

przygotowane projekty uchwał.  

Radna Edyta Mandryk zapytała czy powinny być prowadzone w tym temacie konsultacje 

społeczne. 

Radca Prawny Agnieszka Glińska poinformowała, że nie muszą być prowadzone 

konsultacje społeczne.  

2. Naprawy pęknięć w asfalcie na ul. Cmentarnej odpowiedziała, że Firma częściowo naprawiła 

pęknięcia i zobowiązała się do naprawy pozostałych w przeciągu miesiąca. Naprawa będzie 

odbywała się częściowo w ramach gwarancji. Pęknięcia są spowodowane warunkami 

klimatycznymi lub podbudową drogi także nie wszystkie usterki są naprawiane w ramach 

gwarancji. Prowadzony jest nadzór nad remontami dróg przez Inspektora Nadzoru.  

3. Oświetlenia ul. Miodowej odpowiedz była udzielona przy interpelacji Radnego Krzysztofa 

Imiołka.  

4. Rozliczenia imprez poinformowała, że wszystkie rozliczenia finansowe radni otrzymują 

w informacji z realizacji budżetu i w konstruowanym budżecie podane są planowane wydatki, 

w jakiej kwocie.  

5. Reklamy „Przełajowej Ósemki” odpowiedziała, że w imprezie wzięło udział bardzo dużo 

mieszkańców. Zespół Organizacyjny włożył bardzo dużo wysiłku w przygotowanie imprezy. 

Informacje o imprezie ukazywały się w radiu i w prasie. 

6. Uczczenia bohaterów września odpowiedziała, że z okazji czterech świąt państwowych 

składane są wiązanki pod pomnikami w Cisiu, Blachowni, na grobie Westerplatczyka. Dzień 

pierwszy września nie jest świętem państwowym. 

7. Usunięcia traw i krzaków wzdłuż alejek spacerowych poinformowała, że prace przy terenach 

zielonych są wykonywane na bieżąco. Zgodnie z harmonogramem prac wycinka będzie 

wykonywana.  

8. Górki do zjeżdżania odpowiedziała, że umiejscowienie górki przy boisku nie jest możliwe, 

ponieważ w okresie zimowym na boisku odbywają się treningi. Górki powinny być 

umiejscowione w miejscach niezagrażających bezpieczeństwu, niekolidujące z innym 

terenem. 

9. Zamieszczenia kalendarium imprez na stronie internetowej gminy poinformowała, że gmina 

nie ma obowiązku zamieszczania kalendarium. 

10. Dewastacji armatury na terenie hali sportowej odpowiedziała, że pracownicy nie są w stanie 

upilnować każdej dewastacji. Szkody zostaną usunięte.  

11. Darmowego korzystania z hali sportowej poinformowała, że zostało wydane zarządzenie, 

które mówi, kto jest zwolniony z opłat, jakie opłaty są pobierane.  
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12. Unieważnienia uchwały w sprawie opieki na zwierzętami odpowiedziała, że Nadzór Prawny 

uznał, że w uchwale powinny być informacje, co do wykorzystania środków z wyłapywanie 

bezpańskich zwierząt i chodziło również o schroniska. Nie możemy wykazać, jaka wdanym 

roku będzie kwota za wyłapywanie bezpańskich zwierząt i w związku z tym uchwała została 

uchylona. Inne kwestie związane utrzymaniem zwierząt, opieką nad zwierzętami są związane 

z budżetami gmin i nie każdą gminę stać np. na czipowanie zwierząt.  

13. Wycięcia drzew przy wjeździe na ul. Sienkiewicza poinformowała, że zostaliśmy przez 

Starostwo Powiatowe w Częstochowie zobowiązani do usunięcia krzewów. Nasadzenia 

zostały wykonane bez zgody gminy (na gruncie stanowiącym własność gminy). Wspólnota 

posadziła na tym ternie drzewa i krzewy, które zagrażają bezpieczeństwu ruchu na drodze, 

ponieważ zasłaniają widoczność i wobec tego jest zobowiązana do ich usunięcia. 

Przewodniczącemu Rady Henrykowi Kani w sprawie ruchu jednokierunkowego na ul. Cmentarnej 

poinformowała, że interpelacja będzie wzięta pod uwagę przed Świętem Zmarłych.  

Radna Edyta Mandryk zapytała, kiedy została uchylona uchwała w sprawie bezdomności zwierząt 

i jaka obecnie obowiązuje? 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że część zadań, obowiązków wynika z ustawy. 

W drodze zapytań ofertowych została zawarta umowa na wyłapywanie zwierząt bezdomnych 

oraz umowa ze schroniskiem.  

Uchylona uchwała obejmowała regulamin, który nie był obligatoryjny. Nowa uchwała nie została 

przygotowana, ponieważ od nowego roku zmieniają się przepisy w związku z tym podjęta zostanie 

uchwała, która będzie regulowała zasady w sposób odpowiadający nowym przepisom. Brak 

regulaminu nie powoduje zagrożenia dla mieszkańców.  

Radna Edyta Mandryk zauważyła, że w protokole dotyczącym podjęcia w/w uchwały jest błąd, 

ponieważ wstrzymała się od głosu, a protokole jest zapisy, że wszyscy głosowali za podjęciem 

uchwały.  

 

Radny Krzysztof Imiołek poinformował, że nie będzie polemizował z odpowiedziami Pani 

Burmistrz, ponieważ zgłoszone interpelacje wymagają rozwiązania wcześniej czy później. Zgłaszane 

przez niego interpelacje na przestrzeni dwóch lat mają pokrycie w propozycjach do budżetu 

w roku bieżącym i w roku przyszłym.  

 

Ad pkt. 16. 

Wolne wnioski 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków – Krzysztof Imiołek odczytał projekt w sprawie 

poparcia obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego (stanowisko w załączeniu do protokołu). 

 

Stanowisko Nr 10/XXIII/2012 w sprawie poparcia obywatelskiego projektu ustawy o zmianie ustawy 

o dochodach jednostek samorządu terytorialnego zostało podjęte podjęta jednogłośnie – 15 głosów 

„za”. 

Na sali obecnych 15radnych. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poprosił o wypowiedź w sprawie sytuacji Szpitala 

w Blachowni Radnego Piotra Kurkowskiego. 

Radny Powiatu Częstochowskiego Piotr Kurkowski przypomniał, że w 2009 roku Rada Powiatu 

podjęła uchwałę w sprawie likwidacji publicznego szpitala. Na bazie masy po publicznym szpitalu 

Starostwo przeprowadziło postepowanie przetargowe i wybrało obecną Przychodnię Lekarską Szpital 

w Blachowni, którą prowadzi Pan Skrzypczyński. Przez cały czas realizacji umowy pracowników 
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Szpitala obejmował okres ochronny. Pan Skrzypczyński był zobowiązany do utrzymania składu złogi, 

który był w momencie likwidacji szpitala, ale tego nie realizuje.  

W obecnej chwili toczą się procesy cywilne o unieważnienie umowy w wiązu wyrokiem Naczelnego 

Sądu Administracyjnego, który uchylił uchwałę Rady Powiatu Częstochowskiego w sprawie 

likwidacji Szpitala Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Blachowni.  

Na ostatniej sesji Rady Powiatu (w czerwcu) została podjęta uchwała w sprawie o wznowienie 

postępowania zakończonego wyrokiem Naczelnego Sądu Administracyjnego stwierdzającego 

nieważność uchwały Rady Powiatu w Częstochowie, którą NSA również uchylił. 

Stan prawny przedstawia się w ten sposób, że uchwała jest uchylona a dzierżawa trwa nadal. 

Starosta występował do dzierżawcy, że jeżeli zrezygnuje z dzierżawy to jest gotów przejąć szpital ale 

nie odniosło to żadnego skutku. Z punktu widzenia prawa Starosta nie ma możliwości ingerowania 

w to, co się dzieje w szpitalu. Dzierżawca przez okres trzech lat miał umarzaną część czynszu pod 

warunkiem utrzymania zatrudnienia.  

Radny poinformował, że na najbliższej sesji Rady Powiatu w sprawie szpitala złoży interpelację, 

a o treść odpowiedzi poinformuje Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

Radny Krzysztof Imiołek zastanawiał się czy Radni mogą napisać skargę do Ministra Zdrowia 

w sprawie szpitala? Uważa, że ten temat powinien być przekazany na większe forum oraz do telewizji, 

ponieważ radni nie powinni pozostawać bierni w tym temacie.  

Radny Powiatu Częstochowskiego Piotr Kurkowski wyjaśnił, że jest to prywatny przedsiębiorca, 

skargę na usługi medyczne można złożyć do NFZ a w sprawie zatrudnienia do PIP. Uważa, że w tej 

sprawie ze skargą mogą wystąpić jedynie pracownicy szpitala.  

Radny Jerzy Zdunek zwrócił uwagę na to, że na Oddziale Wewnętrznym Szpitala panują bardzo złe 

warunki, o czym przekonał się kilkakrotnie, ponieważ był pacjentem tego oddziału.  

Radny Powiatu Częstochowskiego Piotr Kurkowski wyjaśnił, że Starosta nie ma wpływu 

na poziom świadczonych usług w Szpitalu. Rada nie ma wpływu na to, jakie usługi będzie świadczyć 

prywatna przychodnia. Stanowisko Rady nie ma wpływu na zawierane kontraktów medycznych. 

Radna Wiesława Gmyrek zwróciła uwagę na to, że w szpitalu jest niewykorzystane pomieszczenie 

do rehabilitacji w pełni wyposażone. Zastanawia się z jakiego powodu nie można z niego korzystać. 

Mieszkańcy są zmuszeni jeździć na rehabilitację do Dźbowa i do Konopisk, ponieważ nie może 

korzystać z rehabilitacji na miejscu.  

Przewodniczący Rady Henryk Kania uważa, że Radni nie mają wpływu na prywatnego 

przedsiębiorcę. Stwierdził, że nasuwa się tylko jedno pytanie, dlaczego Powiat zawarł umowę 

dzierżawy na okres 30 lat? Jest to jedyny przypadek w Polsce. Pierwsze umowy tego typu były 

zawierane na rok, na dwa, trzy lata. Stwierdził, że z  tego powodu powstał problem. 

 

Radna Bożena Forma złożyła podziękowanie Pani Burmistrz w imieniu mieszkańców Ostrów 

za remonty ul. Bema, ul. Wspólnej, ul. Dworcowej, za zamontowanie słupa ogłoszeniowego oraz za 

szybką interwencje w usuwaniu szerszeni.  

 

Radna Bożena Forma złożyła rezygnację z Członka Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej Rady Miejskiej w Blachowni (rezygnacja 

w załączeniu do protokołu). 

 

Radny Marek Kułakowski: 

- Wnioskował o zamieszczanie informacji o sesji na pierwszej stronie witryny internetowej 

Urzędu Miejskiego w Blachowni, ponieważ zawiadomienie jest nie widoczna 

dla mieszkańców. 

- Stwierdził, że niepokojące są dewastacje na hali sportowej. 

- Zaproponował w następnych latach na zakończenie imprezy „Przełajowa Ósemka” 

zorganizowanie koncertu. 
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Radny Jacek Chudy wyjaśnił, że taka idea w ubiegłym roku, nie sprawdziła się. Uważa, że są to zbyt 

duże koszty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek złożył podziękowania w imieniu swoim i mieszkańców 

i wszystkich radnych, którzy składali interpelacje za umieszczenie lustra na skrzyżowaniu 

ul. Cmentarnej z ul. Dobrą. Podziękował również za uruchomienie kurantów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Sławomir Lisek poinformował, że do Rady wpłynęło zaproszenie dla 

Radnych na II piknik „Pożegnanie Lata” organizowany przez Towarzystwo Przyjaciół i Miłośników 

Blachowni.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania w nawiązaniu do zapytania Radnego Maraka Kułakowskiego 

w sprawie zaproszeń dla Radnych poinformował, że Radni są informowani o zaproszeniach 

telefoniczne przez biuro rady nie czekając na sesje czy komisje. .  

Natomiast, jeśli wpływają zaproszenia z tytułem Przewodniczący Rady to stara się uczestniczyć 

w spotkaniach ewentualnie prosi o zastępstwo Wiceprzewodniczących lub innych Radnych.  

W sprawie ogłoszeń o sesji poinformował, że ogłoszenia są tradycyjnie wywieszane na tablicy przed 

Urzędem, zamieszczane na stronie internetowej i w telewizji kablowej „Vega”. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Kania poprosił Radcę Prawnego o zapoznanie z rozstrzygnięciem 

Naczelnego Sądu Administracyjnego w Gliwicach w sprawie skargi Pani Małgorzaty Olszewskiej 

na uchwałę rady. 

 

Radca Prawny Agnieszka Glińska poinformowała, że Naczelny Sąd Administracyjny w Gliwicach 

wydał postanowienie, w którym odrzucił skargę Małgorzaty Olszewskiej przytaczając w uzasadnieniu 

te same wywody, które był podane były w uchwale Nr 124/XXI/2012 Rady Miejskiej w sprawie 

udzielenia odpowiedzi na skargę Małgorzaty Olszewskiej.  

Ponadto poinformowała, że w Sądzie Rejonowym i Okręgowym w Częstochowie zostało oddalone 

powództwo P. Olszewskiej o to, że umowa została zawarta na czas nieokreślony. Zostały zasądzone 

na rzecz Gminy koszty zastępstwa procesowego. 

 

Ad pkt. 17. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął XXIII sesję Rady 

Miejskiej. 

Protokołowała         Przewodniczący  

Iwona Gawlik          Rady Miejskiej  

 
 

             Henryk Kania 

 

 


